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 Scopul studiului din aceasta staptamana are obiectivul de a prezenta 

restaurarea finala a omului prin intermediul simbolismului hainelor. Vom incepe 

meditatia noastra citind in Gal 3,27 

 

 "27Toţi care aţi fost botezaţi pentru Hristos, v-aţi îmbrăcat cu Hristos." 

 

 

 Aici gasim inca o data in Biblie verbul a imbraca. Cei care am fost 

botezati am fost reimbracati cu Isus, spune Pavel. Acum se poate pune intrebarea 

"de ce imbracati din nou?". Noi ne imbracam din pacate cu haine murdare, iar 

Isus arunca aceste haine si ne imbraca cu haine noi. Aici Pavel vorbeste 

galatenilor. Galatenii au avut serioase probleme pe care crestinii le-au avut de-

alungul istoriei. Ei nu intelegeau cauza , motivul salvarii. Ei gandeau ca sunt 

salvati pentru ca au facut fapte bune, credeau ca salvarea era recompensa 

implinirii legii. ASa ca lui PAvel i-a fost destul de greu sa lupte  cu fratii din 

Galatia pentru  a intelege esenta Evangheliei.  

 In schimb lor le era atat de greu sa creada ca poti sa fii salvat numai 

crezand in Isus, fara sa fie nevoie sa faci nimic. Ei erau strans legati de Lege ca 

si  cum aceasta ar fi fost izvorul salvarii. 

 In aceste conditii vine Pavel si spune ca persoana care este  botezata este 

imbracata din nou cu Isus. Aici descoperim un lucru important despre 

neprihanirea  lui Isus. Persoana care se boteaza recunoaste ca este murdar, are 

haine murdare, iar Isus este Cel care il dezbraca de hainele murdare si il imbraca 

cu haina neprihanirii Sale. 

 Astfel Dumnezeu nu mai vede pe pacatos asa cum era, ci ca pe propriul Su 

Fiu, curat si fara pacat, iar aceasta pentru ca cel pacatos este acoperit, reimbracat 

cu Hristos. 

 Mai mult decat atat in Romani 6 Pavel explica ce inseamnasa fii imbracat 

din nou in Hristos. Iata ce spune in Rom 6.1-3 

 

 "1Ce vom zice dar? Să păcătuim mereu, ca să se înmulţească harul?  
2Nicidecum! Noi, care am murit faţă de păcat, cum să mai trăim în păcat?  
3Nu ştiţi că toţi câţi am fost botezaţi în Isus Hristos, am fost botezaţi în moartea Lui?" 
 



 Foarte interesant, cei care am fost botezati, am fost botezati in moartea Sa, 

adica dupa cum Isus a murit pe Cruce, omul moare impreuna cu el prin botez, 

moare omul cel vechi, incepe o viata noua, drumurile cele vechi ale pacatului 

sunt abandonate. Aceasta nu inseamna ca pacatosul se salveaza implinind 

poruncile, ci cel salvat va gasi placere in implinirea poruncilor lui Dumnezeu 

pentru ca s-a nascut pentru  o viata noua 

  

 Partea a doua a lectiei dezvolta acest punct de vedere a lui Pavel. Pentru 

El aceasta problema nu este numai o problema de teologie sau o teorie care 

merita sa fie studiata si analizata. De asemenea sfintirea si indreptatirea nu sunt 

numai niste declaratii  prin intermediul carora suntem liberi de condamnarea 

pacatului. Nu! PEntru Pavel sfintirea si indreptatirea afecteaza viata crestinului 

in toate sferele de activitate. Motivatia lui Pavel este nasterea din nou, 

transformarea, recrearea. Cel care pacatuia, nu mai pacatuieste, hotul care fura, 

nu mai fura, mincinosul nu mai minte.  

 Iata ca in Rom 13 Pavel intra in diferite domenii ale vietii incepand cu 

respectul si ascultarea pe care o datoram autoritatilor si pana la dragostea si 

respectul  pe care il datoram vecinilor noastru. Si spune ca persoane care a fost 

imbracate cu Hristos are un comportament distinct, diferit. In vesetul 1 de 

exemplu citim urmatoarele: 

 

Iar in versetul 8, mai inainte gastim o alta datorie nascuta in Isus. Spune: 

 

 "8Să nu datoraţi nimănui nimic, decât să vă iubiţi unii pe alţii: căci cine iubeşte pe alţii, a 

împlinit Legea." 

 

 Iti dai seamacum indreptatirea afecteaza pe om in toate aspectele vietii 

sale? Dar mai gasim ceva interesant. In versetul12 spune ca pana aici  a vorbit de 

responsabilitateade toate zilele si incepe sa vorbeasca din nou de imbracaminte., 

spunand ca a trecut noaptea si se apropie ziua, sane lasam deci de faptele 

intunericului si sa incepem sa folosim armele luminii.  

 A se imbraca cu hainele luminii. Pentru Pavel a te imbraca cu armele 

luminii inseamna a te dezbraca de faptele intunerinului. Si ce inseamna sa te 

idepartezi de faptele intunericului? Raspunsul il putem obtine incepand a citi  

versetul 13 

 

 "13Să trăim frumos, ca în timpul zilei, nu în chefuri şi în beţii; nu în curvii şi în fapte de ruşine; 

nu în certuri şi în pizmă;" 
 

...si concluzioneaza  in vs 14: 

 

 "14ci îmbrăcaţi-vă în Domnul Isus Hristos, şi nu purtaţi grijă de firea pământească, pentru ca 

să-i treziţi poftele." 
 



 Aici prietene, Pavel explica foarte bine ce inseamna a te imbraca cu 

Hristos. Forma de exprimare poate fi poetica, dar experienta afecteaza viata 

zilnica a celui indreptatit. Vrea sa spuna ca daca m-as imbraca cu indreptatirea 

hainei divine, atunci viata de ascultarea va fi evidenta.  

 Daca nu este asa, indreptatirea coboara numai la nivelui simplelor cuvinte. 

 Dar oare ce se intampla daca ai fost convertit si continui sa manifesti 

placare sa mergi pe drumul placerilor carnii? Aceata este provocarea vietii 

crestine. Experienta crestinului este o experienta a cresterii zilnice, pas cu pas, zi 

dupa zi, dupa cum spune Pavel "uitand tot ce este in urma si a continua drumul 

cu Isus.  

 Nu dispera ca daca ai gresit odata sau de 50 de ori esti pentru totdeauna 

pierdut. Isus te iubeste, El te iubeste mult si este dispus sa te conduca pana la 

sfarsit "Cel ce a inceput aceast buna lucrare in tine o va termina!" 

 

 Sa trecem acum la partea a treia a lectiei. Textul pe care trebuie sa il 

analizam aici este cam lung dar merita citit. Coloseni 3.1-10 spune: 

 

 "1Dacă deci aţi înviat împreună cu Hristos, să umblaţi după lucrurile de sus, unde Hristos stă la 

dreapta lui Dumnezeu.  
2Gândiţi-vă la lucrurile de sus, nu la cele de pe pământ.  
3Căci voi aţi murit, şi viaţa voastră este ascunsă cu Hristos în Dumnezeu.  
4Când Se va arăta Hristos, viaţa voastră, atunci vă veţi arăta şi voi împreună cu El în slavă.  
5De aceea, omorâţi mădularele voastre care sunt pe pământ: curvia, necurăţia, patima, pofta rea, şi 
lăcomia, care este o închinare la idoli.  
6Din pricina acestor lucruri vine mânia lui Dumnezeu peste fiii neascultării.  
7Din numărul lor eraţi şi voi odinioară, când trăiaţi în aceste păcate.  
8Dar acum lăsaţi-vă de toate aceste lucruri: de mânie, de vrăjmăşie, de răutate, de clevetire, de 
vorbele ruşinoase, care v-ar putea ieşi din gură.  
9Nu vă minţiţi unii pe alţii, întrucât v-aţi dezbrăcat de omul cel vechi, cu faptele lui,  
10şi v-aţi îmbrăcat cu omul cel nou, care se înnoieşte spre cunoştinţă, după chipul Celui ce l-a făcut." 
 

 Despre ce vorbeste Pavel?  Despre ceea ce vorbeste si in textul din 

Romani 6 pe care l-am analizat la punctul 2. Adica: intreptatirea, adevarata 

indreptatire prin credinta, are implicatii practice, nu este doar o declaratie 

teoretica ce afirma ca pacatele tale au fost iertate.  

 Este deasemenea o transformare  “daca deci a-ti inviat impreuna cu 

Hristos, sa umblati dupa lucrurile de sus unde Hristos sta la dreapta lui 

Dumnezeu.” Prepozitia -daca, demonstreaza o conditie , este o afirmatie 

conditionala, daca a-ti inviat impreuna... cu alte cuvinte daca a-ti fost imbracati 

cu Hristos, sau daca a-ti fost indreptatiti prin credinta, umblati dupa lucrurile de 

sus...  Aici este ceva de care nu stiu daca ti-ai dat seama, este in interiorul 

textului din Romani si Coloseni, -este ideea botezului. 

  Probabil asta raspunde si la intrebarea pe care multi si-o pun:  ” de ce este 

nevoie de botez, nu e suficient sa crezi”  dar Marcu 16,16 spune ca cine va crede 

si se va boteza va fi mantuit. 



   A crede si a fi botezat pentru Marcu este o singura experienta, pentru ca a 

crede te conduce de o forma naturala la botez.  Iar Pavel in textul din Romani, cit 

si in cel din Coloseni, continua ideea ca toti cei care au fost botezati au fost 

botezati in moartea Lui. Cu alte cuvinte daca accepti ca Hristos a murit 

realmente pentru tine, trebuie sa accept botezuli. Botezandu-ma mor in mod 

simbolic, adica accept moartea Lui in locul meu.  

 Daca deci nu ma botez, nu pot spune ca am intrat in moartea Lui. In 

Coloseni ne spune Pavel: “daca a-ti inviat impreuna cu Hristos”... pentru ce 

spune am inviat?,  pentru ca in botez omoram omul vechi, deaceea in versetul 10 

continua: “si v-ati imbracat cu omul cel nou, care se innoieste spre cunostinta, 

dupa chipul celui ce l-a facut.” 

Punctul 4  al lectiunii. 

  Vom privi sensul cuvantului imbracat in 1Cor.15,53-54   

 
 “caci trebuie ca trupul acesta supus putrezirii sa se imbrace in neputrezire, si trupul acesta 
muritor sa se imbrace in nemurire, cand trupul acesta supus putrezirii se va imbraca in neputrezire, si 
trupul acesta muritor se va imbraca in nemurire, atunci se va implini cuvintul care este scris: “moartea 
a fost inghitita de biruinta”.   
 

  Iubitilor pentru mine versetul acesta este unul dintre cele mai 

mingaietoare. Pentru ca fratii mei, in aceasta viata, chiar daca promitem lui 

Dumnezeu de nenumarate ori ca vrem sa ne schimbam, de cite ori nu cadem si 

repatam caderea.  Nu dorim sa cadem dar cadem, si dupa atatea esecuri 

consideram ca cel mai onest din partea noastra ar fii sa disparem din biserica 

pentru totdeauna.  

   De ce cadem cu toate ca iubim pe Dumnezeu?  

  Pentru un singur motiv, pentru ca inca avem in noi natura pacatoasa care este 

izvorul dorintelor carnale. In momentul convertirii noastre natura pacatoasa nu 

este extirpata din noi ci, este acolo amortita dar cu posibilitatea de a invia si a lua 

din nou controlul vietii noastre. Si, aceasta este lupta vietii de crestin. O lupta 

zilnica, constanta, ce dupa cum spune Pavel, ne conduce adesea la disperare.  

    Stati putin, ne spune Pavel, ca Hristos revine si cand El va reveni, acest 

trup conruptibil se va imbraca in inconruptibil, si trupul acesta muritor se va 

imbraca in nemurire.  

   Sint doua promisiuni frumoase aici. Mai intai ca izvorul dorintelor carnale 

va fii extirpat pentru totdeauna, si nu vor mai fi caderi nici promisiuni 

neamplinite, vom fi imbracati in trup inconruptibil, cum erau Adam si Eva 

inainte de pacat. Dar cealalta promisiune este ca moartea deasemenea va 

disparea. Vor fii schimbari fizice, nu va mai fii boala nimeni  nu-ti va mai 

zmulge un fiu din brate, moartea va fii invinsa pentru totdeauna. Nu este 

minunat? 

 

   Ajungem acum la finalul lectiunii, vorbind despre viata eterna cu Hristos. 

   Spune Pavel in 2 Cor. 5,1-4  



 
 “�tim, în adevăr, că, dacă se desface casa pământească a cortului nostru trupesc, avem o 
clădire în cer de la Dumnezeu, o casă, care nu este făcută de mână ci este veşnică.  
2�i gemem în cortul acesta, plini de dorinţa să ne îmbrăcăm peste el cu locaşul nostru ceresc,  
3negreşit dacă atunci când vom fi îmbrăcaţi nu vom fi găsiţi dezbrăcaţi de el.  
4Chiar în cortul acesta deci, gemem apăsaţi; nu că dorim să fim dezbrăcaţi de trupul acesta, ci să fim 
îmbrăcaţi cu trupul celălalt peste acesta, pentru ca ce este muritor în noi, să fie înghiţit de viaţă. “ 
 

   In acest text Pavel repeta conceptul anterior dar cu alte cuvinte. Cortul 

nostru este un simbol pentru corpul nostru, care este frágil, pentru ca este inca in 

firea pamantesca supusa mortii. Dar cand Hristos se va intoarce vom fii inghititi 

de viata, adica asemeni primilor nostri parinti inainte de a fii invinsi de pacat. 

Expresia dramatica pe care Pavel o foloseste in scest text este: gemem, adica 

suferim, plangem si de multe ori disperam, nu este aceasta experienta fiecarei 

zile? Chiar si Pavel in Romani 7 striga disperat, “cine ma va izbavi de acest trup 

de moarte” , dar aici spune ca : chiar daca gemem acum din cauza trupului 

ecestuia rau, cand va veni Hristos trupul acesta va fii inghitit de viata. Si nu va 

lasati desbracati!!   

  Dezbracarea este simbolul rusinii. Esti in acest moment din vreun motiv, plin 

de rusine? Te simti rau, crezi ca totul este pierdut si nu mai exista speranta 

pentru tine?  Asteapta putin, ai incredere in Domnul Isus Hristos!! Nimic nu este 

pierdut pentru cel ce se ascunde in mainile protectoare ale lui Dumnezeu.  De 

cate ori, daca ai un copil mic, n-ai inteles debilitatea umana? Copilul greseste, 

vine plangand, tu-l prinzi in brate si-lsaruti spunindu-i: fiule aici sant eu si te 

iubesc. Iar Isus spune: “daca voi care santeti rai stiti sa dati daruri bune 

copiilor vostri, cu atat tatal vostru ceresc va da duhul lui celor ce-l cer?” 

 Atunci nu-ti fie frica!! 

 Ascunde-te in bratele lui Isus, si primeste sarutul pacii si-al iertarii lui! 

    

 Dumnezeu sa te binecuvinteze!!! 


